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ANONYMIZOVANÝ Z Á P I S 
 

o průběhu 15. zasedání Zastupitelstva obce Pustiměř 

konaného dne 10. 12. 2020 v Sokolovně v Pustiměři  

 

 

Starosta Mgr. Vlastimil Smékal zahájil veřejné zasedání Zastupitelstva obce Pustiměř (dále 

jen zastupitelstvo obce) v 18:00 hodin a přivítal přítomné.   

 

 

Technický bod a schválení programu zasedání 

 

Starosta konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno, informace o konání zasedání byla 

zveřejněna na fyzické i elektronické úřední desce 01. 12. 2020. Dále konstatoval, že je 

přítomno 11 členů zastupitelstva, zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné.   

 

Přítomni, omluveni, nepřítomni: (viz prezenční listina, příloha zápisu č. 1)   

Přítomných: 11 

Omluven: Michal Beneš, Mgr. Klára Gottwaldová, MBA, Mgr. Petr Špičák, Mgr. Roman 

Trávníček 

Nepřítomen: -- 
 

Zapisovatelkou byla jmenována: Věra Pospíšilová 

Sčítáním hlasů byli pověřeni: Ing. Miroslava Komárková, Dagmar Přikrylová 

 

  

Technický bod 

 

Určení ověřovatelů zápisu 

 

Starosta navrhl určit ověřovateli dnešního zápisu pana Bc. Antonína Grmelu a pana Evžena 

Jachana. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 192/20 Z 15 

  

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

s ch v a l u j e  za ověřovatele zápisu o průběhu 15. zasedání Zastupitelstva obce Pustiměř 

pana Bc. Antonína Grmelu a pana Evžena Jachana. 

 

 

 H:    9  :  0   :   2 

 

Usnesení č. 192/20 Z 15 bylo schváleno. 
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Schválení programu schůze 

 

1. Zpráva o činnosti rady obce 

2. Zpráva o činnosti finančního výboru  

3. Kontrola plnění usnesení rady a zastupitelstva obce a zpráva o činnosti 

kontrolního výboru 

4. Majetkoprávní 

- koupě pozemku p. č. 100 (garáže za „učitelskou“ bytovkou) od ÚZSVM 

5. Podání žádostí o dotaci z podprogramu MMR Podpora obnovy a rozvoje 

venkova 

- Změna užívání objektu MŠ na knihovnu a ZUŠ, Pustiměř – DT 117d8210E 

Rekonstrukce a přestavba veřejných budov 

- Rekonstrukce tělocvičny v obci Pustiměř – DT 117d8210B Podpora obnovy sportovní 

infrastruktury 

- Sportovně-relaxační areál – plážový volejbal, lezecká stěna a gymnastika – DT 

117d8210H Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku 

6. Schválení pravidel pro poskytování peněžitého daru na činnost místních spolků v 

r. 2021 

7. Majetkoprávní narovnání vztahů s římskokatolickou církví a okolními obcemi, 

které využívají pohřebiště v Pustiměři 

8. Schválení rozpočtu obce Pustiměř na r. 2021 

9. Plán inventur majetku obce k 31. 12. 2020 a složení inventárních komisí 

10. Harmonogram jednání zastupitelstva a rady obce v r. 2021 

11. Informace a různé 

 

Starosta navrhl doplnění programu o přidání k bodu č. 4. Majetkoprávní - záměr směny části 

pozemku p. č. 227/1 v k. ú. Pustiměř, o přibližné výměře 6 m2. 

 

  

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 193/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

s ch v a l u j e  navržený program 15. zasedání zastupitelstva obce včetně doplnění bodu č. 4 

majetkoprávní o projednání záměru směny části pozemku p. č. 227/1 v k. ú. Pustiměř, o 

přibližné výměře 6 m2.  

  

  H:    11  :  0   :   0 

      

Usnesení č. 193/20 Z 15 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 1 

Zpráva o činnosti rady obce 

 

Zprávu podal místostarosta Mgr. Lukáš Peška. Od posledního jednání zastupitelstva proběhly 

dvě jednání rady obce. 
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Po podání zprávy dal starosta prostor k diskuzi. 

 

Zastupitel pan Raclavský měl dotaz k informaci o vlhkosti v nové budově MŠ, kdo platil 

revizi a opravu? 

Starosta odpověděl, že oprava je dokončena na náklady firmy Vašstav. Obec neplatila nic. 

Byla špatně spojena svislá a vodorovná izolace, kterou pravděpodobně zatékalo. 

Místostarosta doplnil, že vlhkost, která se v budově nově objevila, je na jiném místě a 

pravděpodobně tak nesouvisí s vlhkostí, která v budově byla předtím. 

 

Na vědomí - bez usnesení. 

 

 

Bod č. 2 

Zpráva o činnosti finančního výboru 

 

Předseda kontrolní výboru pan Petr Sedláček sdělil, že finanční výbor se sešel 23. 11. 2020. 

Jediným bodem bylo projednání návrhu rozpočtu na rok 2021, který FV doporučuje ZO dnes 

ke schválení. Děkuje za perfektně zpracované podklady. 

 

Na vědomí - bez usnesení. 

 

 

Bod č. 3 

Kontrola plnění usnesení rady a zastupitelstva obce a zpráva o činnosti kontrolního 

výboru 

 

Předseda kontrolního výboru Bc. Antonín Grmela oznámil, že kontrolní výbor se sešel 9. 12. 

2020.  

Splněná usnesení: 

- Zakoupení svítilen pro hasiče. 

- Smlouva s Regionální rozvojovou agenturou na změnu užívání objektu MŠ, zde KV 

doporučuje prověřit seznam příloh, která má obec dodat k podání žádosti o dotaci.  

- Kupní smlouva na pozemky pod spojovací cestou na Radslavice je zkompletována a 

bude se předávat na KN.  

 

Usnesení v realizaci: 

- Úprava a výměna jističe v hasičské zbrojnici – čeká se na dokončení u E.ON. 

- Vlhkost v MŠ – krechty nebyly obnaženy a HG vypracován nebyl. Byl pokus o 

vyvrtání sondy, který se nezdařil. Výskyt vlhkosti se dále řeší. 

- Dětské prvky na hřišti měly být realizovány do konce září, bude to až příští rok 

z důvodu, že akce podléhá dotačnímu programu, proto se to časově natahuje. 

- Radary měly výpadky ve funkci, řeší se dobíjení solárních panelů. 

- Kompostéry – čeká se na realizaci dotačního programu v roce 2021. 

- Profinancování obecních financí, které ke konci října byly pouze 29%, zda je možné 

realizovat projekty rychleji. 

 

Nesplněná usnesení nejsou. 

 

V bodě Různé bylo projednáno: 
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- Úprava zpevněných ploch na hřbitově. Rada obce schválila zhotovení PD na tuto akci. 

Řeší se, zda to bude účtováno jako dar, dotace nebo investiční akce. Hlasovalo se o 

usnesení, že KV shledává usnesení rady obce č. 639/20 R44 jako nezákonné a 

doporučuje jeho zrušení, které však nebylo kontrolním výborem přijato. KV doporučil 

zastupitelstvu zabývat se tím, zda by před zahájením investic do majetku třetí osoby 

neměly být dořešeny majetkoprávní vztahy s vlastníkem této lokality, KV doporučuje 

konzultovat postup obce v této věci s právníkem. Zjevná nezákonnost postupu rady 

obce nebyla kontrolním výborem shledána. Názor Bc. Grmely je takový, že oprava 

chodníků na hřbitově by se měla uskutečnit a najít způsob, jak to udělat. 

 

Starosta poděkoval za zprávu. Na minulém jednání ZO mu bylo uloženo nechat zpracovat 

zadání územní studie na lokalitu Z79 – Šmudlák. Tato studie byla zpracována. Na pracovním 

ZO k ní byly ze strana zastupitele Mgr. Romana Trávníčka tři připomínky. Odbor územního 

plánování dvě odmítl zakomponovat, zakomponoval však podmínku, že projednání územní 

studie je „doporučeno“ projednat s vlastníky, místo původního „musí se projednat“. Zadání 

studie zastupitelstvo neschvaluje, je to záležitost pořizovatele – Městského úřadu Vyškov. 

Nyní se osloví projekční kanceláře ke zpracování studie.   

Termíny na podání dotace jsou hlídány. Chybí pouze schválení podání žádosti zastupitelstvem 

a rozpočet u dolní budovy školky. Pro další dvě akce je všechno připraveno. 

Pro umístění herních prvků na hřišti je termín do září 2021, prodlení tedy není. Není pravdou, 

že měly prvky být realizovány v již toto září. 

Radary budou zkontrolovány firmou Empemont. 

Zpracování PD na hřbitov nepovažuje za protizákonné rozhodnutí rady. Provozování 

pohřebiště je službou ve veřejném zájmu, které má zajišťovat obec. I v řadě obcí tomu je tak, 

že investice do opravy hřbitova hradí obec. Např. hřbitov v Dědicích vlastní římskokatolická 

farnost a město Vyškov do něho investovalo několik desítek milionů korun. Stejné je to u 

městského hřbitova, který je z větší části Arcibiskupství olomouckého a město opravilo 

chodníky a zídky. 

Mgr. Ryšánek – město Vyškov má s vlastníky uzavřenou smlouvu, investice je tedy do 

majetku, který má v nájmu. 

Starosta – smlouvou by se však obec k něčemu zavazovala, správcem pohřebiště je ze zákona.   

Starosta položí dotaz na odbor kontroly MV, zda přijetí usnesení bylo v souladu se zákonem, 

jejich vyjádření by mělo být dostačující a pro obec zdarma. 

 

Na vědomí - bez usnesení. 

 

 

Bod č. 4 

Majetkoprávní 

 

Úplatné nabytí nemovité věci 

 

Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových zasílá kupní smlouvu k převedení 

pozemku p. č. 100, orná půda o výměře 36 m2, do vlastnictví obce. Kupní cena činí 21.600,-

Kč. Jedná se o pozemek pod dvěma garážemi za „učitelskou“ bytovkou. Obec doposud 

využívá pozemek na základě smlouvy o nájmu. Starosta ho doporučuje odkoupit. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 
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Návrh usnesení č. 194/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

a) s ch v a l u j e   úplatné nabytí nemovité věci, a to pozemku p. č. 100 zapsaného na 

listu vlastnictví 60000 pro k. ú. Pustiměř, z vlastnictví České republiky do vlastnictví 

obce Pustiměř, za kupní cenu 21.600,-Kč (600,-Kč/m2). 

b) u k l á d á  starostovi obce uzavřít kupní smlouvu č. UZSVM/BVY/5070/2020-

BVYM. 

 

 H:    11  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 194/20 Z 15 bylo schváleno. 
 

 

Záměr směny části pozemku p. č. 227/1 o přibližné výměře 6 m2 

 

V současné změně územního plánu je plánována výstavba za Moraviatiskem ze strany 

manželů Dufkových. Jejich pozemek směrem k bytovce „ZD“ hraničí s obecním pozemkem a 

navazuje na chodníček pokračující na obecní zastavitelné pozemky nad fotbalovým hřištěm. 

Z naší iniciativy vznikl požadavek na část jejich pozemku s tím, že jsme ochotní jim stejnou 

výměru dát z obecního pozemku. Směňované části jsou zaznačeny v grafické příloze. 

Současný chodníček je úzký, po směně by měl být šířky 2,5 m. Není ambicí tam vybudovat 

v budoucnu cestu. Pokud by se však pozemky v budoucnu měly zastavět, bude zde širší 

chodník propojující obě části obce. Plnohodnotná cesta by se zde asi nikdy nevešla a 

pravděpodobně není ani nutná a možná a to vzhledem k výškovým rozdílům. Přímo na hranici 

pozemků jsou vybudovány garáže, které by případnou „těžkou“ komunikací byly ohroženy na 

stabilitě.   

Směňované rozměry vzešly z možností a to jak obecních, tak i manželů Dufkových. Z naší 

strany je nabídka také limitována a to věcným břemenem (v mapě vyznačeno čárkovaně). 

Jedná se pravděpodobně o vodovod.  

  

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 195/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

schvaluje záměr směny části pozemku p. č. 227/1 v k. ú. Pustiměř, jiná plocha, ostatní 

plocha, o výměře 6 m2, dle zákresu této části v přiložené mapě (pozn. příloha č. 6 zápisu).  

 

 

 H:    11  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 195/20 Z 15 bylo schváleno. 
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Bod č. 5 

Podání žádostí o dotaci z podprogramu MMR Podpora obnovy a rozvoje venkova 

 

V souvislosti se zveřejněnou dotační výzvou Ministerstva pro místní rozvoj lze podat žádost o 

dotaci na tři připravené projekty. Jedná se o rekonstrukci a přestavbu dolní MŠ, s novým 

sídlem ZUŠ a obecní knihovny. Za budovou budou provedeny parkové úpravy a doplněny 

herní prvky. Z části mlatu vzniknou parkovací místa. Předpokládané náklady budou přibližně 

26 mil. Kč, výše dotace je max. 10 mil. Kč. 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 196/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

s ch v a l u j e   podat žádost o poskytnutí dotace z podprogramu 117D8210 Podpora obnovy 

a rozvoje venkova - DT 117d8210E – Rekonstrukce a přestavba veřejných budov, vyhlášený 

Ministerstvem pro místní rozvoj, na akci "Stavební úpravy, přístavba a změna užívání 

objektu MŠ na knihovnu a ZUŠ, Pustiměř".  

  

 H:    11  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 196/20 Z 15 bylo schváleno. 

 

 

Další akcí je rekonstrukce tělocvičny školy, kde je v havarijním stavu zvláště střecha. Stěnový 

plášť není zateplen, tepelně technické vlastnosti neodpovídají dnešní době. Je zadáno 

zpracování PD. Bude žádáno o dotace, její max. výše je 2 mil. Kč.   

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 197/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

s ch v a l u j e   podat žádost o poskytnutí dotace z podprogramu 117D8210 Podpora obnovy 

a rozvoje venkova - DT 117d8210B – Podpora obnovy sportovní infrastruktury, vyhlášený 

Ministerstvem pro místní rozvoj, na akci "Rekonstrukce střešního pláště sportovní haly 

Základní a mateřské školy v obci Pustiměř".  

 

 H:    11  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 197/20 Z 15 bylo schváleno. 

 

Třetí akcí je v rámci postupné revitalizace sportovního areálu v části na zasypaném rybníku 

vytvoření hřiště pro plážový volejbal, lezecký balvan, workoutové a parkurové hřiště. 

Náklady jsou 2,6 mil. Kč, dotace 80%.  
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Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

  

Ředitel ZŠ Mgr. Zourek měl dotaz, zda tyto úpravy nenaruší původní plán rekonstrukce 

hřiště. 

Starosta – ne, odpovídají tomu plánu, budou provedeny na obecních pozemcích. 

 

 

Návrh usnesení č. 198/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

s ch v a l u j e   podat žádost o poskytnutí dotace z podprogramu 117D8210 Podpora obnovy 

a rozvoje venkova - DT 117d8210H – Podpora budování a obnovy míst aktivního a 

pasivního odpočinku, vyhlášený Ministerstvem pro místní rozvoj, na akci "Sportovně-

relaxační areál – plážový volejbal, lezecká stěna a gymnastika".  

 

 H:    11  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 198/20 Z 15 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 6 

Schválení pravidel pro poskytování peněžitého daru na činnost místních spolků v r. 2021 

 

Na tyto příspěvky je v rozpočtu vyhrazeno stejně jako minulý rok – 200.000,-Kč. Pravidla 

jsou až na drobné změny stejná jako minulý rok a vychází z programu MŠMT Můj klub 2021. 

Bylo by to pro spolky, které mají sídlo v obci Pustiměř a jejich hlavní činností je pravidelná 

práce s dětmi a mládeží. Částka by byla rozdělena následovně: 150 000,-Kč na činnost a 

50 000,-Kč na odměny trenérů. Pravidla jsou k dispozici na úložišti. 

 

  

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 199/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

a) s ch v a l u j e    pravidla pro poskytování peněžitých darů na činnost místních 

spolků a odměny jejich trenérů na r. 2021 dle přílohy 

b) u k l á d á    starostovi obce zveřejnit schválená pravidla na webových stránkách 

obce a informovat o tomto místní spolky 

c) u k l á d á   finančnímu výboru obce vypočítat dle předložených podkladů výši 

peněžitých darů pro jednotlivé místní spolky a navrhnout výši těchto peněžitých darů 

ke schválení na dalším řádném zasedání zastupitelstva obce dne 18. 2. 2021. 

 

 H:    9  :  0   :   2 

  

Usnesení č. 199/20 Z 15 bylo schváleno. 
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Bod č. 7 

Majetkoprávní narovnání vztahů s římskokatolickou církví a okolními obcemi, které 

využívají pohřebiště v Pustiměři 

 

Projednání bodu navrhl zastupitel Mgr. Roman Trávníček. Bod se týká majetkoprávního 

narovnání vztahů s římskokatolickou církví a okolními obcemi, které využívají veřejné 

pohřebiště v Pustiměři na pozemku p.č. 8 v k.ú. Pustiměř č. 8 v rámci provozování, údržby a 

případné rekonstrukce. 

Mgr. Trávníček se dnešního zasedání nemohl zúčastnit, proto pověřil zastupitele Mgr. Drbala, 

aby tento bod uvedl. 

 

Na základě připomínek občanů ohledně špatného stavu chodníků na místním hřbitově se 

zastupitelstvo obce rozhodlo investovat do rekonstrukce hřbitova, a to nejméně 2 miliony 

korun. Je v tom jeden zásadní problém. Především v oprávněnosti takovýchto investic.  Obec 

z vlastního rozpočtu, by měla investovat dva miliony do cizího majetku, což je v rozporu se 

zákonem o obcích. Je všeobecně známo, že hřbitov neboli pozemek parcelní číslo 8, patří 

římskokatolické farnosti, tedy církvi. Ta do něj ale nikdy neinvestovala. Pro všechny přitom 

platí ústavněprávní zásada „Vlastnictví zavazuje“, to je jeden z pilířů našeho právního řádu.  

Vlastník odpovídá za nemovitost i její údržbu. Této povinnosti se nelze jen tak zbavit. Pro 

zastupitele platí pravidlo „Péče správného hospodáře“. To vyplívá ze zákona o obcích § 38 

odst. 1: „Majetek obce musí být využíván účelně a hospodárně v souladu s jejími zájmy a 

úkoly vyplývajícími ze zákonem vymezené působnosti. Obec je povinna pečovat o zachování 

a rozvoj svého majetku. Porušením povinností stanovených ve větě první a druhé není takové 

nakládání s majetkem obce, které sleduje jiný důležitý zájem obce, který je řádně 

odůvodněn….“ 

Tímto zákonem jsou zastupitelé povinni se řídit. Potažmo to znamená, že obec může 

investovat pouze do svého majetku, ale ne do cizího soukromého majetku. Pokud dojde 

k porušení této skutkové podstaty, tak by zastupitelům hrozil možný postih pro „porušování 

povinností při správě cizího majetku“. Zastupitelé mají majetek obce pouze ve správě, a tak se 

k němu musí i zodpovědně chovat. Je zásadní rozdíl mezi běžnou údržbou a investiční 

akcí cca 2 miliony. To již není nezbytná údržba! Pro hospodaření obce je jednoznačné 

vymezení vlastnictví zcela zásadní, především pak z důvodu oprávněnosti investičních aktivit. 

Je velmi problematické, aby obec vkládala prostředky do majetku, který je sice fakticky v její 

správě, ale vlastnictví není nijak průkazně dokladováno. Proč tedy utrácet finance obce za 

rekonstrukci majetku, který obci nepatří? 

Povinnost provozovat pohřebiště ukládá zákon o pohřebnictví č. 256/2001 Sb. v § 16 takto: 

„Provozování veřejného pohřebiště je službou ve veřejném zájmu zajišťovanou obcí v 

samostatné působnosti nebo registrovanou církví nebo náboženskou společností“ 

Do současnosti hřbitov v Pustiměři provozuje obec, a to na základě vynucené dohody z  20. 

11. 1956, která byla sjednána z pokynu nařízení ministerstva zdravotnictví č. 8 z roku 1955. 

Tehdy stát převzal dozor nad majetkem církví a náboženských společností. Dohoda však 

pozbyla platnosti s účinností zákona o pohřebnictví č. 256/2001 Sb. a dále pak v souvislosti 

se zákonem o majetkoprávním vyrovnání s církvemi. Nový zákon o pohřebnictví tento 

neutěšený stav ale moc nevyřešil.  

Cituji § 16 odst. 2: „Jestliže obec ke dni nabytí účinnosti tohoto zákona provozovala veřejné 

pohřebiště na pozemku ve vlastnictví církve nebo náboženské společnosti, je oprávněna 

provozovat toto veřejné pohřebiště i nadále. V takovém případě může registrovaná církev 

nebo náboženská společnost ve lhůtě 6 měsíců ode dne nabytí účinnosti tohoto zákona obci 

písemně oznámit, že nadále hodlá veřejné pohřebiště provozovat sama, a vyzvat ji ke 

smluvnímu vypořádání vztahů souvisejících se změnou provozovatele pohřebiště. Jestliže 
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registrovaná církev nebo náboženská společnost ve stanovené lhůtě svůj požadavek na změnu 

provozovatele pohřebiště u obce neuplatní, může tak učinit nejdříve za 10 let ode dne nabytí 

účinnosti tohoto zákona.“  

Lhůta marně proběhla a církev hřbitov obci nepředala, ani neprojevila zájem ho provozovat 

sama. Žije nadále v právním vakuu, které ignoruje, nebo jí dokonce vyhovuje: „My vlastníme 

a vy se starejte.“ To je stav z hlediska práva závadný. Církev na jednu stranu starostlivě 

shromažďuje své majetky a na straně druhé se nepodílí na jejich údržbě. Přenechá tak celé 

břemeno nákladů na obci, která k tomu není oprávněna. Připadá mi, že ani nemá zájem s obcí 

spolupracovat ku prospěchu občanů. Připomenu nezájem k prodeji či směně různých 

pozemků, které měly sloužit pro veřejný zájem občanů obce. Je nesporné, že údržba hřbitova 

je jednak zájmem obce, ale rovněž by měla být i zájmem církve. Minimálně ve vstřícnosti a 

spolupráci s obcí. Zatím tomu ale tak není.  

     I přesto ale, asi jako většina občanů Pustiměře, pociťuji potřebu dát hřbitov do pořádku, 

jakožto veřejný prostor obce. Hřbitov je ve špatném stavu a je potřeba ho zcela určitě opravit i 

řádně udržovat. Vše musí být ale řádně právně ošetřeno a uvedeno do souladu s právem. Proto 

navrhuji přijmout usnesení: 

1. „ZO pověřuje starostu obce jednáním s římskokatolickou církví, ohledně 

narovnání vlastnických vztahů a provozování místního pohřebiště na pozemku 

parcelní č. 8 k.ú. Pustiměř“  
V této věci navrhuji jednání vést přímo s právním oddělením Arcibiskupství olomouckého. 

Mají dostatečně fundované a dobře placené právníky, aby dospěli k nějakému řešení. Pokud 

bude usnesení schváleno, tak bych se nabídnul starostovi, že mu budu nápomocen 

s vypracováním návrhu žádosti.    

 

K bodu 2. Povinnost zajistit provozování pohřebiště pro obce opět vyplývá ze zákona o 

pohřebnictví č. 256/2001 Sb. Cituji: 

§ 16 odst. 1 (částečný výpis): „Nemůže-li obec zajistit provozování veřejného pohřebiště v 

územním obvodu své působnosti, je povinna zajistit provozování veřejného pohřebiště v jiné 

obci v okolí na základě dohody s provozovatelem pohřebiště.“  

 Není mi známo, zda okolní obce, které pustiměřské pohřebiště užívají, mají uzavřenou 

nějakou dohodu s obcí ohledně pohřbívání, tak jak jim to ukládá zákon? Myslím ale, že pokud 

toto pohřebiště užívají, měly by se přiměřeně podílet i na jeho údržbě a případných opravách. 

Byla by to forma solidárnosti, kdy veškeré náklady spojené s údržbou, by neležely pouze na 

bedrech rozpočtu obce Pustiměř, ale spravedlivě bychom se o ně podělili.  

 Navrhuji, aby se taková dohoda uzavřela a bylo by v ní stanoveno, jakým podílem by 

se tyto spoluuživatelské obce podílely na údržbě a investicích do pohřebiště. Nejjednodušší by 

byl asi model procentuálního podílu podle počtu obyvatel. S přihlédnutím, že obec Pustiměř 

by se měla podílet asi větší měrou, než by jí bylo tímto systémem stanoveno, protože se jedná 

o nedílnou součást především našeho pustiměřského veřejného prostoru. To ale nechť 

rozhodne jednání o dohodě mezi starosty a zastupiteli všech zúčastněných obcí. Proto 

navrhuji usnesení: 

2. ZO pověřuje starostu obce jednáním s okolními obcemi, které využívají 

pohřebiště v Pustiměři, k uzavření dohody o užívání, údržbě a případné 

rekonstrukci uvedeného pohřebiště.   

 

 

Starosta poděkoval za obsáhlou zprávu. Jde o složitou problematiku s nejednoznačným 

postupem. Obec je ze zákona provozovatel pohřebiště a vykonává jeho správu. Plánovaná 

rekonstrukce chodníků bude stát několik milionů. Je otázka, jestli takovou investici do cizího 

majetku můžeme uskutečnit, aniž bychom porušili zákon o obcích. Město Vyškov není 
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vlastníkem hřbitovů ve Vyškově a investuje do nich velké částky pravděpodobně na základě 

nájemní smlouvy, museli bychom ji prověřit. Ideální by samozřejmě bylo, pokud by 

vlastníkem pozemku pohřebiště byla obec. Současný stav situaci ztěžuje. Starosta se nebrání 

tuto záležitost projednat s vlastníkem - římskokatolickou farností v Pustiměři i 

s Arcibiskupstvím olomouckým. Je v zájmu občanů rekonstrukci chodníků na hřbitově 

provést a najít k tomu správnou cestu. 

 

Obec, která nemá ve správě pohřebiště, by měla uzavřít dohodu s obcí, která ho spravuje. U 

nás by se to týkalo Zelené Hory a možná Radslavic. Zelená Hora má na hřbitově v Pustiměři 

42 hrobů, Radslavice 10. Starosta tuto věc projedná se starosty uvedených obcí. Poplatky za 

pronájem hrobových míst vybírá naše obec, jejich výše však údržbu hřbitova určitě nepokryje.   

Okolní obce mohou tímto argumentovat, že údržba se má provádět na základě těchto 

poplatků. 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

  

Zastupitel pan Jachan – kdo zodpovídá za to, když si někdo na chodníku zlomí nohu? 

Starosta – zřejmě obec jako provozovatel a správce.  

Místostarosta – pokud by to bylo z důvodu špatné údržby asi obec, pokud jde o výmoly, 

teoreticky by za to mohl zodpovídat majitel. 

Mgr. Nevřala – je to velmi složitá otázka. Souvisí s právem civilním i církevním. Zelená Hora 

na hřbitově v Pustiměři pohřbívá na základě církevního práva, protože je součástí farnosti. 

Zákon z roku 1955 striktně stanovil, že provozovatelem pohřebiště je stát, potažmo národní 

výbory. Národní výbor v Pustiměři na hřbitově postavil bílé zídky a celé nové pohřebiště.  

Jedná se o stavby na cizím pozemku. Je třeba to dořešit i v souladu s novelou zákona z roku 

2008, která již umožňuje, aby hřbitov provozoval i někdo jiný než obec. Doporučuje dotázat 

se na městském úřadě ve Vyškově, který má ve správě několik hřbitovů. 

Starosta – provozovatelem pohřebiště může být někdo jiný, obec to však musí zaplatit. 

Pan Pospíšil – jaký je plánovaný rozpočet na opravu cest na hřbitově? Do roku 1980 byla na 

hřbitově prašná cesta. Doporučuje z asfaltové cesty udělat znovu prašnou, bude to levnější a 

nebude to klouzat. 

Starosta – ještě není hotový rozpočet. Přiklání se spíše k větší rekonstrukci, aby to na hřbitově 

vypadalo pěkně. 

Místostarosta – klouzat to tam bude vždycky, ať tam bude asfalt nebo dlažba. Při návštěvě 

hřbitova je třeba brát na zřetel počasí.  

Pan Pospíšil – je pravda, že např. zámková dlažba by vypadala lépe. V kopcích by z důvodu 

uklouznutí mohl být místo dlažby písek, štěrk nebo asfaltová drť. 

Místostarosta – mlatová cesta by sice neklouzala, jezdí tam však i těžká technika, obecní 

zaměstnanci s traktorem, firmy, které upravují pomníky apod. Neví, jak by to taková cesta 

zvládla. 

Starosta – je to pietní místo, mělo by mít estetický vzhled.  

Místostarosta – zatím by se opravila komunikace k hlavnímu kříži a dolů k márnici. O cestě 

kolem celého hřbitova se zatím neuvažuje. 
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Návrh usnesení č. 200/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

p o v ě ř u j e  starostu obce jednáním s římskokatolickou církví, ohledně narovnání 

vlastnických vztahů a provozování místního pohřebiště na pozemku parcelní č. 8 v k.ú. 

Pustiměř. 

 

 H:    10  :  0   :   1 

 

Usnesení č. 200/20 Z 15 bylo schváleno. 
 

 

Návrh usnesení   

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

p o v ě ř u j e   starostu obce jednáním s okolními obcemi, které využívají pohřebiště 

v Pustiměři, k uzavření dohody o užívání, údržbě a případné rekonstrukci pohřebiště 

v Pustiměři.  

 

 H:    7  :  1  :   3 

 

Usnesení nebylo schváleno. 

 

 

Bod č. 8 

Schválení rozpočtu obce Pustiměř na r. 2021 

 

Návrh rozpočtu obce na příští rok byl projednán na jednání rady obce i finančního výboru a 

na úřední desce obce byl zveřejněn dne 24. 11. 2020. Sestavování rozpočtu bylo negativně 

ovlivněno koronavirovou pandemií a zrušením superhrubé mzdy. Koronavirová pandemie 

obec letos připraví o 2,4 mil. Kč. Pokud bude zrušena superhrubá mzda, obecní rozpočet se 

sníží o 2,6 mil. Kč.  Záleží na situaci v příštím roce. Přesto by nám na investice mělo zůstat 

dost peněz. 

Návrh rozpočtu obce na r. 2021 počítá s příjmy 30.245.900,-Kč. Největší měrou se na 

příjmové části podílí příjmy daňové, které byly zakomponovány s cca 5% rezervou oproti 

předpokladu. Dalšími příjmy jsou poplatek za komunální odpad. Do rozpočtu jsou 

zakomponovány i dotace na zateplení bytového domu, bezdrátový rozhlas a dětská hřiště. 

Výdaje jsou v celkovém objemu 65.514.300,-Kč. Schodek mezi příjmy a výdaji bude pokryt 

z finančních rezerv z předchozích let. Je velká výhoda, že obec má tuto rezervu a není závislá 

na vývoji ekonomiky. 

 

Starosta vyjmenoval největší investiční akce, plánované v příštím roce: 

- zateplení bytového domu Pustiměřské Prusy 267,  

- umístění dětských prvků do sportovního areálu a za dolní školku, 

- bezdrátový rozhlas,  

- rekonstrukce chodníků a výměna sloupů veřejného osvětlení po jedné straně v Pust. 

Prusích od obchodu Hruška, 

- největší akcí je rekonstrukce budovy dolní školky, která bude přesahovat do roku 

2022, 

- klubovna na HZ,  
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- oprava WC v restauraci Adélka,  

- zakoupení konvektomatů do ZŠ,  

- prodloužení vodovodního řadu kolem Vávrového,  

- zastřešení části sběrného dvora na technickém zázemí obce 

- rekonstrukce nádrže pod ZD,  

- oprava zvoničky v parku u Adélky,  

- oprava kříže u Hádrového,  

- oprava části hřbitovní zídky,  

- rekonstrukce sportovního areálu,  

- zateplení školní tělocvičny, 

- v první polovině roku by měly být občanům přidělovány kompostéry dle žádostí a 

pořízeny kontejnery na sběrný dvůr, 

- do dalších let je v plánu rekonstrukce silnice a zbudování chodníku v části obce Ulice, 

- propojení 5. etapy,  

- dopojení cyklotrasy do „staré cihelny“,  

- chodníky na hřbitově, 

- větší akcí do budoucna bude dům s pečovatelskou službou. 

 

Součástí výdajů je také provozní příspěvek ZŠ a MŠ Pustiměř, který je již několik let ve 

stejné výši. Dále obec výrazně přispívá občanům na komunální odpad. 

V případě neschválení rozpočtu obec hospodaří podle rozpočtového provizoria.   

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

  

Pan Hynšt – do rozpočtu je zakomponován příspěvek na chodníky. Bude se přispívat i na 

fasády? 

Starosta – ano, oba příspěvky jsou pod jednou položkou. 

 

 

Návrh usnesení č. 201/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

s ch v a l u j e   dle § 84, odst. 2 písm. b), zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 

ve znění pozdějších předpisů, rozpočet obce Pustiměř na r. 2021 v paragrafovém znění. 

 

 H:    10  :  0   :   1 

 

Usnesení č. 201/20 Z 15 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 9 

Plán inventur majetku obce k 31. 12. 2020 a složení inventarizačních komisí 

 

Složení inventarizačních komisí sestavil místostarosta a je pro zastupitele k dispozici na 

úložišti. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 
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Návrh usnesení č. 202/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

s ch v a l u j e  plán inventur majetku obce k 31. 12. 2020 a složení inventarizačních komisí. 

 

 

 H:    11  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 202/20 Z 15 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 10 

Harmonogram jednání zastupitelstva a rady obce v r. 2021 

 

Harmonogram je obdobný jako v předchozích letech. Zastupitelstvo se bude konat jednou za 

2 měsíce, jednání rady obce přibližně jednou za 2 týdny. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 203/20 Z 15 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

s ch v a l u j e   harmonogram zasedání rady a zastupitelstva obce Pustiměř na r. 2021. 

 

 H:    11  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 203/20 Z 15 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 11 

Informace, různé 

 

Starosta poděkoval všem členům zastupitelstva, zaměstnancům obce i občanům za spolupráci 

při zvelebování naší obce, popřál klidné Vánoce, hodně zdraví a úspěšný příští rok.  

 

  

 

Starosta ukončil jednání v 19:30 hod.   
 

 

 

 

 

Zápis pořízen dne: 15. 12. 2020 
 

Zapisovatelka: Věra Pospíšilová 
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Ověřovatel Bc. Antonín Grmela:  ..........................................dne  .......................................... 

 

 

 

 

 

 

Ověřovatel Evžen Jachan:  .................................................   dne  .......................................... 

 

 

 

 

 

 

 

 

Starosta Mgr. Vlastimil Smékal: .............................................dne:  ...................................... 

 

 

 

 

 

 

Místostarosta Mgr. Lukáš Peška:  .............................................dne:  ...................................... 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přílohy zápisu: 

1) Prezenční listina 

2) Zpráva o činnosti rady obce 

3) Zpráva o činnosti finančního výboru 

4) Zpráva o činnosti kontrolního výboru  

5) Kupní smlouva č. UZSVM/BVY/5070/2020-BVYM 

6) Zákres k záměru směny části pozemku p. č. 227/1 v k. ú. Pustiměř 

7) Pravidla pro poskytování peněžitých darů na činnost místních spolků a odměny jejich 

trenérů na r. 2021 

8) Rozpočet obce Pustiměř na r. 2021 

9) Plán inventur majetku obce k 31. 12. 2020 a složení inventarizačních komisí 

10) Harmonogram zasedání rady a zastupitelstva obce Pustiměř na r. 2021 
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Upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 

osobních údajů podle Nařízení Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 ze dne 27. 4. 

2016 o ochraně fyzických osob v souvislosti se zpracováním osobních údajů a volném pohybu 

těchto údajů a o zrušení směrnice 95/46/ES (nařízení GDPR). 

 


